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Статья посвящена критическому анализу разъяснений пленумов Верховных Судов СССР 
и РФ, касающихся определения момента окончания так называемого продолжаемого взяточни-
чества. Основная цель статьи — изложить собственный взгляд на проблему, которая в прямой 
постановке вопроса в юридической литературе ранее не рассматривалась. Автор ставит под со-
мнение обоснованность разъяснений высших судебных органов по данному вопросу, подрыва-
ющих, по его мнению, закрепленный в Конституции Российской Федерации принцип верховен-
ства закона.
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The article is dedicated to a critical analysis of explanations of Plenums of Supreme Courts of the USSR and 
the Russian Federation concerning the moment of termination of the so-called "continuing bribery". The main 
purpose of the article is to express the author’s view of the problem that has not been directly raised in any legal 
publications before. The author casts doubt on the justifi ability of explanations of supreme judicial authorities 
concerning this issue and believes that they undermine the principle of supremacy of law enshrined in the 
Constitution of the Russian Federation.
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